
2015D18503 Inbreng verslag van een schriftelijk overleg 

Binnen de vaste commissie voor Onderwijs, Cultuur en Wetenschap 
hebben enkele fracties de behoefte om vragen en opmerkingen voor te 
leggen over de brief van de Minister van Onderwijs, Cultuur en Weten-
schap d.d. 8 april 2015 inzake aanbieding van de derde kennismeting 
studievoorschot (Kamerstuk 24 724, nr. 137). 

De voorzitter van de commissie, 
Wolbert 

Adjunct-griffier van de commissie, 
Arends 
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I Vragen en opmerkingen uit de fracties  

1. Algemeen 

De leden van de CDA-fractie hebben kennisgenomen van de derde 
kennismeting studievoorschot en de reactie van de Minister daarop. Deze 
leden maken zich grote zorgen over de kennispositie van mbo1-studenten 
inzake de veranderingen in de studiefinanciering. Deze positie bleef ook in 
eerdere metingen achter bij de kennispositie van andere groepen. Dit 
klemt des te meer gezien de eerdere onderzoeken, waaruit blijkt dat de 
kans op afzien van doorstuderen door mbo-studenten vanwege de 
invoering van het leenstelsel, groter is dan onder andere groepen. 

De leden van de D66-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de derde kennismeting studievoorschot. Zij hebben nog één vraag 
hierover. 

2. Derde kennismeting studievoorschot en de reactie van de 
Minister daarop 

De leden van de CDA-fractie vragen de Minister nader toe te lichten wat 
de reden is dat de informatiepositie van mbo-studenten achterloopt op die 
van andere studenten. Hoe kan het dat de informatie tot nu toe onvol-
doende terechtkomt bij mbo-studenten? Zij vragen tevens wat de acties 
zijn die hiervoor zijn ondernomen om mbo-studenten te informeren over 
de komende veranderingen. De voornoemde leden maken zich ook grote 
zorgen over het feit dat bij deze kennismeting, gehouden in maart van dit 
jaar, meer dan de helft van de mbo-studenten, havisten en hun ouders 
denkt dat de basisbeurs voor mbo-studenten zal verdwijnen. Ook hier 
stellen de leden van deze fractie weer de vraag hoe dit mogelijk is en 
welke actie tot nu toe ondernomen is om deze kennis bij deze specifieke 
groep te verbeteren. 
Deze leden wijzen hierbij ook op de aanname van 20% van de 
wo2-bachelorstudenten die denken dat zij ook in de masterfase nog recht 
hebben op de basisbeurs. Ook hier weer ontvangen zij graag een nadere 
toelichting van de Minister hoe het mogelijk is dat deze studenten niet 
beter geïnformeerd zijn. Blijkbaar is de communicatie vanuit het rijk 
helemaal voorbij gegaan aan grote groepen studenten. 
De leden van deze fractie constateren dat de informatie genoemd in de 
brief van de Minister, vooral via traditionele kanalen wordt verspreid, via 
de post etcetera. Zij vragen in hoeverre dit aansluit bij de belevingswereld 
van jongeren en waarom niet meer gebruik wordt gemaakt van social 
media. 
De Minister heeft aan de Kamer toegezegd om te monitoren hoeveel 
studenten zullen afzien van een studie bij invoering van het leenstelsel. Zij 
vragen of de Minister ook bereid is hierbij de bovenstaande aspecten mee 
te nemen van onvoldoende kennis bij een substantieel deel van de 
studenten. 

1 mbo: middelbaar beroepsonderwijs
2 wo: wetenschappelijk onderwijs
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Voor studies in het hoger onderwijs moeten aankomende studenten zich 
veelal voor 1 december aanmelden om per 1 augustus te kunnen starten 
met de opleiding. Ook voor mbo-studies geldt dat studenten zich idealiter 
al in de winter moeten inschrijven. Zij vragen of de Minister het met de 
leden van deze fractie eens is dat, gezien de magere kennispositie van 
grote groepen (aankomende) studenten, en het feit dat de veranderingen 
al per 1 augustus a.s. ingaan, de afschaffing van de basisbeurs en 
invoering van het leenstelsel, te snel is gegaan en beter een jaar uitge-
steld had kunnen worden. Zij vragen tenslotte of de Minister van mening 
is dat, gezien het bovenstaande, de communicatie onvoldoende is 
geweest en de extra maatregelen voor een grote groep jongeren (met 
name mbo-studenten) te laat komen, omdat zij zich al maanden geleden 
hebben moeten inschrijven voor een opleiding. 

De leden van de D66-fractie hebben vernomen dat wanneer een student 
begint met zijn of haar studie, automatisch een lening voor hem of haar 
wordt aangevraagd bij DUO3. Deze leden vragen of dit klopt, en zo ja, of 
de Minister het niet wenselijk vindt dat de student toestemming moet 
verlenen, voordat voor hem of haar een lening ter waarde van een 
bepaald bedrag wordt aangevraagd. 

II Reactie van de Minister 

3 DUO: Dienst Uitvoering Onderwijs
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